



## **SEMINAR STATISTIK BELIA KEBANGSAAN TEMA: MENGOPTIMUMKAN KEUPAYAAN GENERASI MUDA BERPACUKAN STATISTIK DAN FAKTA**

Institut Latihan Statistik Malaysia (ILSM) dengan kerjasama Institut Penyelidikan Pembangunan Belia Malaysia (IYRES) telah menganjurkan Seminar Statistik Belia Kebangsaan dengan tema “Meningkatkan Keupayaan Generasi Muda Berpacukan Statistik dan Fakta” Seminar ini bertujuan memberi pendedahan dan kesedaran tentang kepentingan data dan literasi statistik serta membudayakan fakta dalam kalangan masyarakat khususnya golongan belia.



Seminar ini telah diadakan pada 3 November 2022 bertempat di Hotel Tenera, Bangi dan dirasmikan oleh YBrs. Puan Ramona Mohd Razali, Timbalan Ketua Setiausaha (Strategik), Kementerian Belia dan Sukan.



Pengisian seminar :

## UCAPTAMA DAN PERASMIAN

### ✓ “Mengoptimumkan Keupayaan Generasi Muda Berpacuan Statistik”

“Penggunaan platform data dan statistik yang tersedia perlu dioptimumkan agar sikap merujuk kepada data dalam membuat keputusan dapat diterapkan sebagai budaya”



- YBrs. Puan Ramona Mohd Razali  
Timbalan Ketua Setiausaha (Strategik),  
Kementerian Belia dan Sukan

## SESI I

### ✓ “Peranan Generasi Muda dalam Melestarikan Statistik”

“Pemikiran statistik membantu belia untuk kekal kompetitif dan berdaya saing dengan meningkatkan kecekapan serta mengoptimumkan sumber dalam memanfaatkan peluang yang ada.”

- YBhg. Dato' Sri Dr. Mohd Uzir Mahidin  
Ketua Perangkawan Malaysia  
Jabatan Perangkaan Malaysia (DOSM)



## SESI II

### ✓ *“Empowering Youths Through Big Data Analytics: The ADiBA Framework”*

“Potensi belia masa hadapan sebagai data saintis dapat ditingkatkan dengan pembangunan modal insan berkompentensi.”

“Permintaan yang tinggi dalam bidang sains data, membolehkan belia menjadikan bidang ini sebagai pilihan kerjaya.”

- YBhg. Prof. Dr. Naomie Salim  
Fakulti Komputeran  
Universiti Teknologi Malaysia (UTM)

## FORUM

### ✓ *“Kuasai Dunia Digital: Data Sumber Berharga?”*

#### Moderator:

- Ts. Aziman Abdullah  
Fakulti Komputeran  
Universiti Malaysia Pahang (UMP)

#### Panel :

- Prof Madya Dr. Anazida Zainal  
Fakulti Komputeran  
Universiti Teknologi Malaysia (UTM)
- Prof. Madya Ts. Dr. Choo Yun Huoy  
Fakulti Teknologi Maklumat dan Komunikasi  
Universiti Teknikal Malaysia Melaka (UTeM)
- Pn. Jamaliah binti Jaafar  
Malaysian Bureau of Labour Statistics (MBLS)  
Jabatan Perangkaan Malaysia (DOSM)

“Data boleh digunakan dalam meningkatkan kreativiti belia untuk menghasilkan impak dan menyumbang kepada diri, komuniti dan negara”



## SESI RUMUSAN DAN PENUTUP



Sesi Rumusan dan Penutup Seminar Statistik Belia Kebangsaan 2022 telah disampaikan oleh Pengarah ILSM, Encik Zuraidy Hj. Zainal Abidin. Seminar ini telah berjaya mengumpulkan seramai 152 peserta di kalangan belia. Kepenggunaan statistik dan kebolehan menganalisa berupaya meningkatkan kemahiran dan memandu hala tuju yang sistematik dan strategik. Kolaborasi antara DOSM-IYRES ini juga merupakan inisiatif dalam membantu menyebarkan maklumat dan fakta yang tepat dan sahih untuk dirujuk oleh pelbagai pihak.

# SEMINAR STATISTIK BELIA KEBANGSAAN 2022

Mengoptimimumkan Keupayaan Generasi Muda Berpacuan Statistik Dan Fakta



# SEMINAR STATISTIK BELIA KEBANGSAAN "HIGHLIGHTS"



